
PROTOKÓŁ 
z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w dniu 15 lutego 2022 r. 

 
I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 

platformę TEAMS MS. 
 

Zgodnie z pkt 23 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 
Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 1599/2020 Prezydenta 
Miasta Krakowa z dnia 9 lipca 2020 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia oraz 
zasad funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją 
Przewodniczącego KDO ds. Zdrowia, posiedzenie w dniu 15 lutego 2022 r. odbyło się 
zdalnie przez wykorzystanie narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu platformy 
TEAMS MS. 

 
II. Obecni członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia z ramienia 

organizacji pozarządowych: 
1. Marek Lichota – Stowarzyszenie „Apetyt na Życie” 
2. Alina Słowikowska - Stowarzyszenie UNICORN 
3. Grzegorz Grzonka - Fundacja Internationaler Bund Polska 
4. Maria Borowiecka – Krakowskie Towarzystwo „Amazonki” 
5. Karol Hajduk – Stowarzyszenie FRAKTAL 
6. Elżbieta Kowalczyk – Fundacja „WYJDŹ NAPRZECIW” 

 
 

III. Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 
1. Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 
2. Agnieszka Markielowska - Inspektor, Referat ds. Zdrowia w Wydziale Polityki 

Społecznej i Zdrowia. 
 

IV. Przyjęto następujący porządek obrad: 
 

1. Otwarcie spotkania i przestawienie agendy. 
2. Przedstawienie oraz głosowanie nad przyjęciem do KDO nowej organizacji. 
3. Wykreślenie ze składu Komisji organizacji, która nie uczestniczyła co najmniej połowie 

spotkań. 
4. Omówienie wniosków ze spotkani członków KDO bez udziału przedstawicieli UMK. 
5. Ustalenie kolejnego spotkania KDO ds. Zdrowia. 
6. Zakończenie spotkania KDO ds. Zdrowia.



Przyjęto następujące ustalenia: 
 
Ad.1 i Ad. 2 Na początku spotkania Pan Paweł Kramarz z Fundacji Powszechnego Dostępu do 
Defibrylacji w Polsce opowiedział o działalności swojej organizacji. Fundacja jest organizacją 
pozarządową powstałą w 2021 roku. Fundacja jest założona i prowadzona przez osoby posiadające 
wykształcenie medyczne oraz kilkunastoletnie doświadczenie edukacji z zakresu udzielania pierwszej 
pomocy. Misją Fundacji jest zwiększenie przeżywalności w poza szpitalnym zatrzymaniu krążenia 
oraz rozpowszechnienie urządzeń AED. Wizją Fundacji jest świat, w którym sprawnie funkcjonujące 
programy powszechnego dostępu do defibrylacji, realizowane w oparciu o aktualną wiedzę naukową, 
realnie przyczyniają się do zwiększania przeżywalności. W tym momencie Fundacja zajmuje się 
tworzeniem mapy urządzeń AED w całej Polsce. Mapa ta jest już tworzona wraz ze Stowarzyszeniem 
OpenStreetMap Polska i znajduje się na niej już ponad 2 tysiące urządzeń. Mapa ta docelowo ma być 
udostępniona dyspozytorom w systemie ratownictwa medycznego (pod numerem 112), tak by mogli 
się nią wspomagać i podpowiadać ratującym gdzie powinni się udać, aby jak najszybciej przynieść to 
urządzenie - by ratować ludzkie życie. W Krakowie Fundacja Powszechnego Dostępu do Defibrylacji 
w Polsce chce rozpowszechniać urządzenia AED, które są na terenie miasta. Nie są one zbyt często 
używane - Fundacja chce to zmienić i zająć się edukacją zarówno młodzieży jak i dorosłych 
mieszkańców, aby wiedzieli jak używać tych urządzeń i gdzie one są. Pan Karol Hajduk dodał, że  
w ramach realizowanych działań Fundacja posiada patronat honorowy Polskiego Towarzystwa 
Medycyny Ratunkowej, Krajowego Konsultanta Medycyny Ratunkowej oraz Wojewódzkich 
Konsultantów z dziedziny ochrony zdrowia. Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. 
Zdrowia UMK podkreśliła, że działania Fundacji są zbieżne z aktualnymi zadaniami realizowanymi 
przez Referat Zdrowia oraz Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia.  
 
Następnie członkowie KDO przystąpili do głosownia nad przyjęciem Fundacji do składu Komisji. 
Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia podjęła Uchwałę nr 1/2022 w sprawie przyłączenia do 
składu KDO ds. Zdrowia Fundację Powszechnego Dostępu do Defibrylacji w Polsce („za” - 6 głosów, 
„przeciw”- 0 głosów, „wstrzymało się”-0 głosów). 
 
Ad. 3 Ustalono, że zgodnie z regulaminem, członkowie KDO ds. Zdrowia, którzy nie uczestniczyli  
w co najmniej w połowie spotkań ubiegłego roku, są automatycznie wykreślani ze składu. Jedna 
organizacja tj. Stowarzyszenie Apetyt na Życie nie uczestniczyła w połowie zorganizowanych spotkań 
w 2021 r. Pan Marek Lichota – przedstawiciel Stowarzyszenia poinformował, że jego obowiązki -
również te nie związane ze Stowarzyszeniem - uniemożliwiły mu możliwość uczestnictwa.  Pan Marek 
przekazał, że złoży wniosek o ponowne włączenie Stowarzyszenia Apetyt na Życie do KDO ds. 
Zdrowia. Jeśli na kolejnym spotkaniu będzie kworum będzie mogło się odbyć głosowanie nad 
ponownym przyjęciem. Do następnego spotkania zastanowi się nad przyszłością udziału swojej 
organizacji w KDO oraz do tego czasu zadeklaruje czy będzie chciał ponownie wchodzić w skład 
Komisji. 
 
Ad. 4 Pan Karol Hajduk ze Stowarzyszenia FRAKTAL i Pan Grzegorz Grzonka z Fundacji 
Internationaler Bund Polska przekazali wnioski ze spotkania członków KDO ds. Zdrowia 
zorganizowanego w dniu 8 lutego 2022 roku. Spotkanie to odbyło się bez udziału przedstawicieli 
UMK. Pan Karol Hajduk przekazał, że członkowie komisji przeanalizowali zapisy Regulaminu 
określającego działania komisji i uznali, że działania związanych z realizacją programów polityki 
zdrowotnej nie są wykonywane w ramach prac KDO. Członkowie ustalili, że chcieliby mieć na nie 
większy wpływ i bardziej zacieśnić współpracę z Referatem Zdrowia. Ponieważ członkowie nie mają 
przedstawianych informacji na temat działań Urzędu Miasta, nie mają szansy na wspieranie UMK na 
etapie planowania i tworzenia programów polityki zdrowotnej. W tym roku członkowie chcieliby 
bardziej zaktywizować działania aby poczuć wpływ i zapał do kontynuowania prac Komisji. 
Rozważany był także pomysł likwidacji KDO ds. Zdrowia i przeniesienia działań do KDO ds. 
Niepełnosprawnych, która działa aktywnie. Pan Grzegorz Grzonka dodał, że zachętą dla nowych 
organizacji, które rozważają dołączenie do Komisji, mógłby być większy wpływ na planowanie, 
tworzenie nowych strategii polityki zdrowotnej.  
 



Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK przekazała, że UMK podejmuje 
wiele działań mających na celu zachęcenie nowych organizacji do przyłączenia się do KDO ds. 
Zdrowia. Pani Maria podkreśliła, że na każdym spotkaniu Komisji przedstawiane były szczegółowe 
plany i stan realizacji działań UMK. Zdrowy Kraków jest przygotowywany od ubiegłego roku, 
przeprowadzony był pierwszy i drugi etap konsultacji. Informacja o konsultacjach była przesyłana do 
członków KDO i szeroko publikowana na różnych stronach UMK, zgodnie z procedurą 
przeprowadzania konsultacji społecznych. Na tym etapie nie wpłynęły żadne wnioski ze strony 
członków KDO. Diagnozę Zdrowego Krakowa po raz pierwszy zlecono instytucji zewnętrznej, 
ekspertowi – Instytutowi Zdrowia Publicznego. Na podstawie tej diagnozy przygotowane zostaną 
dokumenty, które podlegać będą trzeciemu etapowi konsultacji. W założeniu konsultacje odbędą się  
w pierwszym kwartale 2022 roku. Co ważne nie będzie już dwóch dokumentów - osobno Zdrowego 
Krakowa i Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego - te dwa elementy będą połączone  
w jednej uchwale. Pani Maria Piętak-Frączek poinformowała członków, że jednym zagadnieniem jest 
opiniowanie wewnętrznych dokumentów Referatu (takim dokumentem jest częściowo Zdrowy 
Kraków) a innym zagadnieniem są kwestie programów polityki zdrowotnej. Inicjator programu 
polityki zdrowotnej składa go w gotowej formie i przedkłada do JST, który jest przekaźnikiem w 
złożeniu takiego projektu do Agencji Oceny Technologii Medycznej i Taryfikacji, jest to agencja 
rządowa i to ona ocenia program. Programy z pozytywną opinią są przedstawiane jako propozycje do 
realizacji Radzie Miasta Krakowa pod warunkiem, że są zabezpieczone na ten cel środki finansowe. 
W ubiegłym roku zakończył się program Zdrowy Kraków – poprzednia edycja. Część programów 
zostało zamkniętych ponieważ ocenione były jako nieefektywne. Na chwilę obecną realizowane są 
programy: Dzienny Dom Opieki Medycznej, szczepienia przeciwko grypie dla dzieci do 5 r.ż., 
prewencja otyłości dla dzieci w wieku szkolnym oraz program dofinansowania in vitro (jego 
inicjatorem była Rada Miasta Krakowa). W ramach przygotowań jest wdrożenie programu AED. Pani 
Maria poinformowała również, że na marzec przygotowywany jest przez Panią Ninę Gabryś 
Pełnomocnik ds. Polityki Równościowej program oraz działania skierowane dla kobiet. Krakowskie 
Towarzystwo Amazonki będzie realizować takie działania edukacyjne w zakresie chorób 
onkologicznych we współpracy ze Szpitalem Uniwersyteckim. 
 
Ad. 5 Kolejne spotkanie KDO ds. Zdrowia odbędzie się 5 kwietnia 2022 r. o godz. 13.00. 
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia. 
  


